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Írásbeli kérdé s

Dr. Kövér Lászl ó
az Országgyű lés elnöke
részére

Hel ben
Tisztelt Elnök Úr !

Az Alaptörvény 7 . cikk (2) bekezdése alapján, figyelemmel az Országgy ű lésrő l szóló 2012 . évi XXXVI . törvény
42 . § (8) bekezdésére, valamint az egyes házszabályi rendelkezésekr ő l szóló 10/2014 . (II . 24 .) OGY határoza t
124 . § (1) bekezdésére kérdést kívánok benyújtani Lázár János, a Miniszterelnökséget vezet ő miniszterhez ,

Törvénysértések az állami erd őgazdaságoknál ?
címmel ,

amelyre a választ írásban kérem,

Tisztelt Miniszter Úr!

Októberben a Kehi hat állami erdőgazdaságnál alapvet ő és súlyos hiányosságokat tárt fel . Az Index írt
arról — a jelentés összefoglalójára hivatkozva —, hogy az ellen ő rzött, 2010 és 2013 közötti időszakban az
erdészetek gazdálkodását a szabályozatlanság, a versenyeztetés mell őzése, az átláthatatlan gazdálkodás és a
kontroll hiánya jellemezte . A hírportál szerint volt olyan cég, melynél a bevételek 48 százalékát tették ki a
vállalatvezetési költségek, miközben a hasznot az erdőgazdaságoknak dolgozó vállalkozók vitték el . A vizsgála t
szerint a számos szabálytalanság közé tartozik például, hogy az erdészetek az összes alapfeladatukat, a
fakitermelést, az erd őművelést, valamint a fuvarozást küls ő vállalkozásoknak szervezték ki . A külsős cégek
évente 7,6 milliárd forintot kaptak, a vállalkozói díjak pedig a piaci verseny helyett attól függtek, hogy mekkor a
bevételt értek el az adott évben az erdészetek .
On ezután a vizsgálat kiterjesztését rendelte el, ami úgy tudom még jelenleg is tart .

Most az ÁSZ 12 állami erdőgazdaságot vizsgált meg és az erről készült jelentések szerint, töb b
rendszerszint ű szabálytalanságokat tártak fel, többek között például a kezelt vagyont a társaságok nem a
jogszabályi előírásoknak megfelel ően szerepeltették mérlegükben, a vagyon-nyilvántartási adatok ne m
megbízhatóak és nem teljes körűek, ennek következtében az átláthatóság és az elszámoltathatóság sem
biztosított .

Az ASZ, a 22 állami erd őgazdaság esetében összesen 21 jelzést küldött a könyvvizsgálói kamarának ,
kettő t az illetékes nyomozó hatóságnak — vélelmezett vagyoni hátrány miatt-, 87 javaslatot pedig a munkajog i
felelősség megállapítása miatt .

Tisztelt Miniszter Úr!

„Eladtuk az összes mezőgazdasági cégünket, rég túl vagyunk már a gazdálkodáson . Nem csinálja a
magyar állam . Mert miért? Mert nem tudott gazdálkodni . Mert szétlopták, ellopták és szétcsalták a z
állami mezőgazdasági cégeket . Kinek kell ez a világ? Nem hiszem, hogy bármelyikük is ezt akarja, hogy
ezen a pár százezer hektárom elkezdjünk gazdálkodni, és amikor szocialista kormány van, akkor a
szocialista menedzsment lopja szét, amikor fideszes kormány van, akkor meg a fideszes menedzsmen t
lopja szét . Ez a világ kinek kell? Szerintem egyikünk sem akar ilyen világot . Egyszerű bb, ha van
gazdája meg tulajdonosa ennek a földnek” — így érvelt On az állami földek eladása mellett .
A fentiek alapján kérdezem :



• Állhat-e ezeknek az erdőgazdaságokat érintő vizsgálatoknak a hátterében az, hogy eladni, privatizálni
szeretnék ezeket a vállalkozásokat-e területen ?

• Milyen következményei lesznek-e a Kehi illetve az ÁSZ által feltárt súlyos mulasztásoknak ?
• Át akarják-e alakítani az erdőgazdaságok működését?
• Mit tervez tenni a Kormány annak érdekében, hogy átláthatóan, a jogszabályoknak megfelel ően

működjenek az erdőgazdaságok ?
• Mikor ismerheti meg a nyilvánosság, a Kehi által készített, Ön által elrendelt 22 állami erd őgazdaságra

kiterjesztett vizsgálat eredményét?

Válaszait el ő re is köszönöm !

Budapest, 2015 . november 23 .
Bangó

	

orbély Ildikó
országg lési képviselő
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